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ČESKO: Česká televize čelí kritice za formát poslední debaty před volbami do Evropského
parlamentu. Pozvala na ni totiž lídry sněmovních stran. Řešit to bude i Rada ČT a bude
zkoumat, zda-li nedošlo k manipulaci s veřejným míněním a snahou neférově ovlivnit
výsledky voleb.

Poslední debatu před volbami pojala Česká televize jako debatu lídrů sněmovních stran, kteří tak
měli za své možné budoucí europoslance komentovat, jak se ke svým mandátům postaví. Zúčastnili
se tak předseda Pirátů Ivan Bartoš, předseda ODS Petr Fiala, 1. místopředseda hnutí ANO Karel
Havlíček, předseda KDU-ČSL Marian Jurečka, předseda SPD Tomio Okamura, předsedkyně strany
TOP 09 Markéta Pekarová Adamová a šéf hnutí STAN Vít Rakušan.

Kriticky se vůči postupu České televize vyjádřil místopředseda Rady ČT Pavel Matocha.

„Toto téma otevřu na nejbližším jednání Rady ČT. Česká televize nesmí zvýhodňovat žádný politický
subjekt a zejména před volbami je povinna velmi pečlivě rozvažovat strukturu diskusních pořadů.
Zvolený formát včerejší Superdebaty na ČT zvýhodnil koalici Spolu, která jakožto jediný kandidující
subjekt měla v nejdůležitější předvolební televizní debatě tři zástupce,“ řekl deníku Echo24.cz
místopředseda Rady ČT Pavel Matocha.

Podle Matochy nebyl správný ani celkový poměr politiků v debatě, kdy vládní koalici zastupovalo pět
hostů, zatímco parlamentní opozici pouze dva a mimoparlamentní nebyla vůbec přítomna.

„A to zejména vzhledem k načasování. Tato debata byla pouhý den před volbami a měla tak potenciál
nejvíce ovlivnit nerozhodnuté voliče,“ dodal Matocha.

„Až po příštích sněmovních volbách předložíme zákon o sloučení ČT a ČRo po vzoru britské BBC a
začne jekot z Kavčích hor a vyhrožování spacáky, vzpomeneme si všichni na totální chucpe ČT den
před volbami do Evropského parlamentu! Debata maskovaná do nesmyslu o “vztahu národní a
evropské politiky”, ve které vystoupí 5 předsedů vládních stran, i když kandidovali pouze ve 2
koalicích a s nimi zástupci pouze 2 sněmovních opozičních stran, bez možnosti účasti jiných
volebních subjektů, to je už skutečně nepřijatelné ohýbání mediální i volební legislativy a zneužití
údajného média veřejné služby ve prospěch stran stávající vládní koalice.

Oni už tu objektivitu ani nepředstírají! Řešení je jasné. Už dnes a zítra výprask Pětikolce i jejich
kámošům na Kavkách ve volbách do Evropského parlamentu, příští rok jejich porážka ve sněmovních
volbách a nová vláda navrhne a prosadí reformu médií veřejné služby, aby skutečně byla veřejnou
službou a ne služkou poplatnou současné garnituře,” uzavřel svůj komentář ohledně postupu České
televize bývalý hejtman Jihomoravského kraje a současná trojka na kandidátce do Evropského
parlamentu za uskupení PRO – Jindřicha Rajchla advokát Michal Hašek.

A kritikou nešetřil ani zakládající člen TOP 09 a někdejší ministr financí a matador české politiky
Miroslav Kalousek.

„Je mi to moc líto, že to musím říct: Pokud dnes, v poslední TV debatě před volbami, zastupovaly 3
osoby jednu kandidátku, tak to nebylo fér. Ti tři na to neměli přistoupit a ostatní si to neměli nechat
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líbit. Bohužel, na fér pravidlech už nikdo trvat neumí,“ komentoval naprosté selhání veřejnoprávní
ČT Kalousek.
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